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آیا صنعت فولاد میتواند از بحران انرژی جان سالم به در ببرد؟
عضو هیأت مدیره انجمن فولاد، گفت: ناترازی انرژی در کشور ما یک واقعیت است که از سال ۱۳۹۹ آغاز شده و تا به امروز ۲۴۰ همت معادل ۶ میلیارد

دلار ظرفیت از دست رفته ایجاد کرده است.

به گزارش خبرنگاران گروه صنعت و تجارت گزارش خبر، سید رسول خلیفهسلطانی دبیر انجمن تولیدگنندگان فولاد ایران در نشست خبری اظهار کرد:
از این چالشها صدور مقررات صنعت فولاد با چالشهای مختلفی مواجه است که امیدواریم دولت چهاردهم این چالشهای را حل کند؛ یکی 
خلقالساعه و هر روزه است. تنظیم مقررات و ایجاد محدودیتهای هر روزه آن هم برای صنعتی که به تولید 55 میلیون تنی رسیده، چه معنایی
میتواند داشته باشد؟ همچنین آزادسازی نرخ ارز، یک مطالبه جدی است؛ به طوری که با حل این مشکل در سال جاری حداقل 10 میلیارد دلار و برای

سال آینده 12 میلیارد دلار صادرات، دور از دسترس نخواهد بود.

خلیفهسلطانی افزود: ارز فولادیها 20 تا 30 درصد ارز ورودی به کشور را شامل میشود که در مقایسه با صنایعی همچون فرش، سهم قابل توجهی است؛
در مقایسه ارزآوری این دو صنعت میتوان گفت سال گذشته ارزآوری صنعت فرش 40 میلیون دلار و در بهترین حالت 100 میلیون دلار بوده، اما صنعت

فولاد 8 میلیارد دلار ارزآوری داشته است. باقی صنایع هم همین شرایط را داشتهاند.

دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران تاکید کرد: صنعت فولاد به عنوان یک صنعت محوری در کنار صنایع نفت و پتروشیمی امکان تأمین ارز مورد نیاز
کشور را دارد؛ این مسأله نیازمند باز شدن بندها از پای این صنایع است.

وی ادامه داد: سرکوب قیمت فولاد به بهانههای مختلف همچون کنترل قیمت مسکن ملی، از دیگر چالشهای اصلی ماست؛ این کنترل نیز از طریق
مکانیزم کنترل قیمت در بورس کالا انجام میشود. با در نظرگیری سهم 7 درصدی قیمت فولاد در قیمت تمام شده مسکن، کنترل قیمت مسکن ملی با

کنترل قیمت فولاد توهمی بیش نیست.

این عضو هیأت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، با بیان اینکه در بحث انرژی، نرخ پرداختی فولادیها 10 برابر سیمانی هاست، تصریح کرد: اما در
هنگام خاموشی و اعمال محدودیت نیز اول به سراغ فولادیها میآیند. این درحالیست که صنعت فولاد میتواند برای حل مشکل بحران انرژی کشور،
پیشقدم باشد. از درآمد حاصل از فروش برق به فولادیها امکان ایجاد نیروگاههای کافی وجود داشت که اگر انجام میشد، امروز با کمبود برق در کشور

و در صنایع مواجه نبودیم.

ناترازی 6 میلیارد دلاری صنعت فولاد از سال 99

بهادر احرامیان دیگر عضو هیأت مدیره این انجمن نیز در این نشست ضمن تاکید براینکه حل مشکل ناترازی انرژی، در چند قدمی همه ما است، اظهار
کرد: در حالی که نیاز برق فولادسازان 4000 مگاوات است، همین میزان ظرفیت تولید برق توسط صنایع فولادی انجام شده است اما برق نیروگاههای
خودتامین فولادسازان هم به آنها داده نمیشود.بنابراین از دولت جدید انتظار داریم، حداقل، عدالت در توزیع انرژی لحاظ شود و صنعت فولاد قربانی

بحران انرژی نباشد.

وی افزود: ناترازی انرژی در کشور ما یک واقعیت است که از سال 1399 آغاز شده و تا به امروز 240 همت معادل 6 میلیارد دلار ظرفیت از دست رفته
ایجاد کرده است. از ابتدای این ناترازی صنعت فولاد 4000 مگاوات برق نیاز داشته که این ظرفیت را ایجاد کرده است، سایر صنایع نیز باید این کار را

انجام میدادند اما متأسفانه، اعمال محدودیت برق و گاز تنها بر روی صنعت فولاد است.

احرامیان خاطرنشان کرد: قطعاً در آینده با محدودیت جدید صادرات نفت و فولاد مواجه خواهیم شد و چنانچه به دنبال راهکاری نباشیم، در آبان و آذر
ماه، قطعاً با کمبود ارز مواجه خواهیم شد.

همچنین بهرام سبحانی رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران اعلام کرد: باید در زیرساختها و وضعیت صادرات در صنعت فولاد تجدیدنظر صورت
گیرد؛ همچنین یکی دیگر از مهمترین مباحث بحث ناترازی انرژی در کشور است که سبب از دست رفتن ظرفیت تولیدی میشود.

سبحانی با بیان اینکه ظرفیت 20 میلیون تن صادرات فولاد داریم، گفت: بازارهای هدف صادرات کشورمان در حوزه فولاد، جنوبشرق آسیا، خاورمیانه و
تعداد کمی از کشورهای اتحادیه اروپا است که باید از این ظرفیتها استفاده کرد.

وی بیان داشت: ایجاد سایر بازارهای صادراتی کمک به واردات تجهیزات و ماشینآلات موردنیاز فولاد از کشورهایی به ویژه چین میشود.



رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران به ارائه سیاستهای تشویقی برای سرمایهگذاران در حوزه تامین انرژی تاکید کرد و گفت: در حوزه ناترازی برق
باید سیاستهای تشویقی برای سرمایهگذاری ارائه شود تا از ظرفیتهای کویر و انرژی تجدیدپذیر بهره برد.

سبحانی تاکید کرد: در کوتاهمدت برای جبران بخشی از ناترازی انرژی مدیریت مصرف در بخش خانگی و استفاده از تجهیزات و فنّاوری در صنعت فولاد
یک مساله مهم است که فرهنگسازی و دریافت مبلغ بیشتر از پرمصرفها، جلوی مصرف بیرویه برق خانگی را میگیرد. ما در این زمینه پرت انرژی زیاد

داریم.
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